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Ondenrerp: Onderzoek stabiliteit zoutkoepels

Geachte voorzitter/leden,

Tijdens uw vergadering van de Commissie Omgevingsbeleid van woensdag
21 september jl. heeft gedeputeerde Klip-Martin toegezegd u ter informatie de concept-
onderzoeksopdracht inzake de stabiliteit van zoutkoepels onder de invloed van land'rjs

toe te zenden. Op dit moment lijkt het echter niet opportuun om dat onderzoek al te
laten uitvoeren. Door middel van deze brief informeren wij u over de stand van zaken.

ln het rijksonderzoeksprogramma 'OPERA''r wordt de komende jaren de veilige eind-
berging van radioactief afual in zoutkoepels en klei onderzocht. Het Rijk staat op het
standpunt dat, op basis van bestaand onderzoek, de eindberging van radioactief afual
in zoutkoepels haalbaar is. Ook is het Rijk van mening dat voldoende onderzoek naar
zoutkoepels voorhanden is. Daarom zal in OPERA geen nieuw onderzoek naar zout
plaatsvinden en de focus van het onderzoeksprogramma gericht zijn op onderzoek
naar de geschiktheid van klei als eindberging.

Wij zijn niet overtuigd van de geschiktheid van zoutkoepels voor de eindberging van
radioactief afual. De stabiliteit is naar onze mening nog onvoldoende aangetoond.
Daarom wil Drenthe een onderzoek laten uitvoeren naar de stabiliteit van zoutkoepels
onder invloed van landijs, gerelateerd aan toekomstige íjstijden. Als er geen significan-
te invloed is, heeft dat geen repercussies, berging in zoutkoepels wordt immers al

haalbaar geacht. Omgekeerd zou kunnen blijken dat de zoutkoepels in Noord-
Nederland veel minder geschikt z'rjn voor eindberging dan tot nu toe gedacht.
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Met de proactieve houding die Drenthe aan de dag legt inzake de ondergrond, heeft
de provincie zich duidelijk geprofileerd. Niet alleen heeft Drenthe de eerste Structuur-
visie voor de ondergrond opgesteld. Drenthe heeft er mede voor gezorgd dat de pro-
vincies een duidelijke rol hebben bíj het tot stand komen van de Rijksstructuurvisie
voor de ondergrond en het IPO vertegenwoordigd is in de Adviescommissie van
OPERA. Een eigen onderzoek naar de stabilteit van zoutkoepels past bij deze opstel-
ling ten aanzien van de provinciale taken.

Op dit moment lijkt het echter niet opportuun, dit onderzoek nu uit te laten voeren.
De voornaamste argumenten tegen zijn:
- OPERA richt zich vooral op eindberging in klei, het Drentse onderzoek zou de

aandacht mogelijk sterker op zout richten;
- als de resultaten van OPERA toch in de richting van berging in zoutkoepels wij-

zen, kan altijd nog opdracht gegeven worden tot een tegenonderzoek. Het onder-
zoek kan immers in principe op ieder moment worden uitgevoerd.

ln dit standpunt werden wij bevestigd na overleg met de provincies Groningen en
Fryslân. Wij hebben dan ook besloten op dit moment geen opdracht te verlenen voor
een onderzoek naar de zoutkoepels. ln tegenstelling tot de toezegging van
21 september jl. sturen wij u daarom nu geen conceptonderzoeksopdracht toe.

Als gedurende de looptijd van OPERA blijkt dat de zoutkoepels toch weer in beeld
komen (wat gesignaleerd kan worden vanuit de Drentse (lPO-)deelname aan
OPERA), kan het onderzoek alsnog worden gestart. Het zou dan binnen OPERA als
hiaat in kennis kunnen worden geregistreerd met uitvoering door het Rijk, dan wel
alsnog door Drenthe kunnen worden laten uitgevoerd. Wij zullen u daarover tijdig in-
formeren.

Momenteel spelen meerdere zaken die betrekking hebben op de Nederlandse onder-
grond, Te denken valt aan de perikelen rondom schaliegaswinning, waarvoor Minister
Verhagen recentelijk een moratorium heeft ingesteld, of de voortgang van de Rijks-
structuurvisie voor de ondergrond, waarbij Drenthe dankzij haar eigen Structuurvisie
nauw betrokken is. Mocht u behoefte hebben aan meer informatie over deze of gere-
lateerde onderwerpen, dan willen wij dit graag tijdens een verkennende statenbijeen-
komst nader toelichten.

Hoogachtend,

gedeputeerde staten van Drenthe,

secretaris
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